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1.   Opening  

 

Voorzitter mevrouw Spreij opent de vergadering en heet de aanwezige leden van harte welkom. Een 

inventarisatie onder de leden die bij de vorige twee ledenvergaderingen aanwezig waren, toonde 

opnieuw de voorkeur voor digitaal vergaderen aan. Het voornemen is desondanks om een volgende 

ledenvergadering  weer fysiek te organiseren, wellicht in combinatie met een kennisbijeenkomst en/of 

presentatie.  

 

Nieuw bestuurslid mevrouw Zegers wordt verwelkomd door de voorzitter en stelt zich kort voor.  

Mevrouw Zegers is in juni 2023 benoemd, maar kon  vanwege vakantie helaas zelf niet aanwezig zijn bij 

de vergadering.  Als vertegenwoordiger van goalbalvereniging Waalwijk heeft ze vaak deelgenomen aan 

Algemene Ledenvergaderingen. Vanuit haar beroepsachtergrond en betrokkenheid bij de sport weet ze 

hoe belangrijk bewegen is, vooral voor mensen met een beperking. Ze wil zich graag inzetten voor een 

verbeterde toegankelijkheid van sport voor mensen met een beperking. 

 

1.1 Presentielijst  

 

Mevrouw van Malestein leest de namen voor van de leden die zich hebben aangemeld. 

 

2.   Verslag Algemene Ledenvergadering 10 juni 2023    

 

Mevrouw Spreij informeert of er opmerkingen zijn over het verslag van de vergadering van 10 juni 2023. 

 

De heer de Lange vraagt een update over actiepunt gesprek met diverse stakeholders over de toekomst 

en samenwerking. Mevrouw Spreij stelt voor dit te bespreken bij het agendapunt mededelingen.  

 

De heer van der Wal geeft aan dat de laatste zin op pagina 2 van het verslag over het 

ledenadministratiesysteem aangevuld kan worden met de opmerking dat het 

ledenadministratiesysteem klantvriendelijker en gebruiksvriendelijker moet worden. Ook merkt hij op 

dat niets met het 50-jarig jubileum van de NSG, een voorloper van Gehandicaptensport Nederland, is 

gedaan. Mevrouw Spreij geeft aan dat  het bestuur in overleg met de erevoorzitter, de heer Jacobse, de 

verschillende mogelijkheden gaat bekijken om dit alsnog te doen.  

 

Mevrouw Spreij geeft aan dat tijdens de nieuwjaarsreceptie van SGK, 15 januari 2024, een 

onderscheiding aan mevrouw van Koningsbrugge zal worden uitgereikt. 

 

Mevrouw van Teeffelen komt terug op het actiepunt in de notulen waarin staat dat in het najaar 

verschillende opleidingen opgeleverd zouden worden. De heer Engelaar bevestigt dit en geeft een 

update. De e-learning ‘Training geven aan mensen met een visuele beperking’ is al beschikbaar sinds de 

zomer. De workshop ‘Diversiteit en Inclusie voor clubs’ wordt tevens aangeboden en onder de naam 

Rabo ClubSupport is de workshop ‘Inclusie: Aangepast Sporten’ gelanceerd. De e-learning ‘Training 

geven aan mensen met een verstandelijke beperking’ is recentelijk afgerond en wordt vanaf januari 

2024 aangeboden. Toekomstige plannen omvatten een e-learning voor het trainen van mensen met 

Cerebrale Parese en een algemene versie van de e-learning training geven aan sporters met een 

beperking. Alle opleidingen en e-learnings staan in onze webshop via www.opleidingsproductengsn.nl. 

 

 

http://www.opleidingsproductengsn.nl/


 

 

 

Meneer Nobel merkt op aan dat het oude ledenadministratiesysteem gemakkelijker werkte en geeft aan 

dat er geen vooruitgang is geboekt in de ledenadministratie met betrekking tot het aangeven van 

verschillende sporten bij leden. De heer Engelaar geeft aan dat er overleg plaatsvindt met de leverancier 

om het ledenadministratiesysteem beter af te stemmen op de diversiteit van onze verenigingen. Het 

punt is genoteerd en we zullen hierop terugkomen. 

 

➢ Het verslag van de Algemene Ledenvergadering van 10 juni 2023 wordt goedgekeurd, met het 

aanpassen van bovenstaande punten. 

 

2.1 Actiepuntenlijst Algemene Ledenvergadering 10 juni 2023        

 

De heer Engelaar ligt de actiepunten lijst toe. 

• Het actiepunt over het ledenadministratiesysteem is bij het vorige agendapunt behandeld. 

• Er zijn gesprekken met Para Icehockeyverenigingen geweest over de toekomst van de sport. We 

streven naar de formele integratie bij de IJshockeybond, maar zolang dit nog niet is gerealiseerd 

blijft GSN het Para icehockey ondersteunen. Vooralsnog ligt de focus op de promotie van de 

sport, deskundigheidsbevordering (ontwikkeling van lesmateriaal voor het opleiden van 

begeleiders) en de ontwikkeling van clinics.  

 

3. Actualiteiten  

 

De heer van der Wal geeft aan dat Stichting de Brug volgend jaar haar 50-jarig bestaan viert en wil hier 

zeker aandacht aan besteden. Mevrouw Spreij benadrukt dat mooie momenten zeker gevierd moeten 

worden. 

 

4. Mededelingen / ingekomen stukken   

 

Mevrouw Spreij gaat in op het actiepunt betreffende bestuurlijke samenwerking gericht op de toekomst. 

Recentelijk heeft zij gesprekken gehad met de heer de Winter, voorzitter van Special Olympics, en met 

vertegenwoordigers van zowel NOC*NSF. Er is gesproken over het gezamenlijk bevorderen van sporten 

en bewegen voor mensen met een beperking, evenals het delen van expertise, waaronder onze e-

learnings. Het is goed om waar mogelijk gezamenlijk met SON op te trekken om zo een grotere impact 

(massa) te realiseren, met name richting NOC*NSF.  

 

De heer van der Wal merkt op niets te horen van Special Olympics of Fonds Gehandicaptensport. Het 

zijn ook geen verenigingen zoals GSN met een soortgelijke democratische structuur. Hij doet de 

suggestie voor een meer duidelijke rol van Gehandicaptensport Nederland als belangenbehartiger 

richting deze organisaties. Lid organisaties zoals De Brug geven hierbij graag inhoudelijke ondersteuning. 

Mevrouw Spreij geeft aan dat we vanuit onze democratische legitimiteit wellicht dingen voor elkaar 

kunnen krijgen, waarbij wij ook een beroep zullen doen op de wensen en behoeften om te kijken hoe we 

dit zo goed mogelijk bij elkaar kunnen krijgen.  

 

De heer de Lange reageert positief op het gezamenlijk overleg, maar wijst op de focus van NOC*NSF op 

topsport, terwijl veel van de leden van ASV Vizier aan breedtesport doen. Mevrouw Spreij geeft aan dat 

de organisatorische integratie een actueel thema bij NOC*NSF is en de aandacht voor het belang van de 



 

breedtesport daar onderdeel van uitmaakt.  

 

Mevrouw Spreij benadrukt de positieve ontwikkelingen van het afgelopen jaar, onder andere de 

European Parachampionships in Rotterdam die een mooie impact op de gehandicaptensport in 

Nederland hebben gehad. De heer Engelaar vult  in dit kader aan dat vanuit GSN  Nederlandse bids zijn 

ingediend voor twee grote internationale evenementen: het EK Rolstoelrugby in Den Haag (2025) en het 

WK Boccia in Eindhoven (2026).  

 

5.  Jaarplan 2024 

 

Mevrouw Spreij informeert of er opmerkingen of vragen zijn met betrekking tot het jaarplan 2024. 

 

De heer de Lange benadrukt het doel om meer mensen met een beperking aan het sporten te krijgen, 

maar maakt zich zorgen over het afnemende ledenaantal. Ook uit hij bezorgdheid over de lage opkomst 

van verenigingen bij de ledenvergadering en het afnemende aantal boccia verenigingen die toernooien 

willen organiseren. Daarnaast merkt hij op dat het jaarplan 2024 mooie concrete doelstellingen bevat 

voor topsport, maar mist hij concrete doelstellingen voor de breedtesport, met name boccia. Daarbij 

pleit hij voor evaluatie en reflectie, met name op het gebied van breedtesport. 

 

Mevrouw Spreij erkent de zorgen en benadrukt het belang van commitment en betrokkenheid in de 

breedtesport. Ze stelt voor een klankbordsessie te organiseren met een kleine vertegenwoordiging van 

leden om gezamenlijk oplossingen te bedenken voor de dalende ledentrend.  

Bestuurslid mevrouw Zegers voegt toe dat dit niet alleen een probleem is voor Gehandicaptensport 

Nederland, maar een bredere maatschappelijke kwestie. Ze onderstreept dat dit een belangrijk 

speerpunt voor de overheid moet zijn, waarbij samenwerking met diverse partijen essentieel is. 

 

De heer van der Wal vraagt naar de verhouding van activiteiten voor mensen met een verstandelijke en 

mensen met een lichamelijke beperking. De heer Engelaar legt uit dat, ondanks het feit dat de leden veel 

verschillende sporten beoefenen en veel aangesloten verenigingen bij Gehandicaptensport Nederland 

zich op sporters met een verstandelijke beperking richten, de sportbond organisatorisch 

verantwoordelijk is voor zeven takken van sport. Daarvan is alleen Bocce een sport voor mensen met 

een verstandelijke beperking. Voor veel sporten zoals zwemmen, is GSN niet formeel verantwoordelijk; 

dat is de Koninklijke Nederlandse Zwembond. De bond streeft er desalniettemin naar om breder dan 

alleen voor  zeven takken van sport iets te betekenen voor de gehandicaptensport (bijv. d.m.v. 

multisportdagen, opleidingen en algemene promotie). 

 

De heer de Kunder wijst op de afwezigheid van para-icehockey in het jaarplan 2024 en zou het 

waarderen als Gehandicaptensport Nederland ook eens aanwezig is bij een para-icehockey wedstrijd. 

Mevrouw Spreij reageert positief op deze uitnodiging.   

 

De heer de Lange komt terug op het belang van het evalueren van doelstellingen. Mevrouw Spreij geeft 

aan te bespreken of in de aanloop naar de zomervergadering een tussentijdse evaluatie van 

doelstellingen kan worden gedaan en de resultaten daarvan aan de vergadering kunnen worden 

gepresenteerd.  

De heer van der Wal geeft aan dat het jaarplan 2024 een uitstekende basis is; een plan voor de toekomst 

vanuit strategische doelstellingen. In een jaarverslag blik je terug op de doelstellingen. De heer Zwart 

merkt op dat het plan inhoudelijk goed is,  maar benoemt  het teruglopende ledenaantal van GSN  



 

 

wel als belangrijk aandachtspunt. Wellicht goed om dit nog concreter te benoemen in het jaarplan.  

 

Mevrouw Spreij geeft aan een aanvullende notitie te verstrekken met aanscherping van doelstellingen 

voor de breedtesport. Ze benadrukt het belang van transparantie en duidelijkheid. De heer de Lange is 

tevreden met deze toezegging. 

.  

➢ Het jaarplan 2024 wordt goedgekeurd, rekening houdend met de bovenstaande opmerkingen. 

o Doelstellingen breedtesport concretiseren 

o Tussentijds blijven terugblikken 

 

        

6. Begroting 2024 incl. vaststelling contributie en spelerspassen 

 

De heer Vernooij geeft aan dat de begroting een financiële weergave is van het jaarplan, waarbij 

rekening is gehouden met prijsstijgingen en hogere personeelskosten (stijging CAO). De begroting is 

desondanks sluitend. In de jaarbegroting zijn de  grotere en meer structurele subsidies, zoals Europese 

subsidies voor MATP en VWS-subsidies voor Zichtbaar Sportief en Ongehoord Sportief terug te zien. 

Voor boccia worden in 2024 een grotere meerjarige subsidieaanvraag gedaan.Er is voorzichtig om 

gegaan met de post contributie, waarbij het nieuwe contributiebedrag nog niet volledig is meegerekend  

 

De heer Kunder vraagt naar Paraicehockey in de begroting 2024 en benoemt een groot verschil in het 

budget vergeleken met 2021. De heer Vernooij legt uit dat personeelskosten nu zijn opgenomen bij 

algemene personeelskosten, een eerdere wens vanuit de verenigingen.  

 

De heer van der Wal wijst op de aanzienlijke stijging van personeelskosten (totaal € 762.000) en vraagt 

naar de reden gezien het lagere aantal leden en de eventuele contributieverhoging. De heer Vernooij 

verklaart dat deze stijging komt doordat Gehandicaptensport Nederland nu meer projecten uitvoert en 

daarom extra personeel nodig heeft. Er wordt genoemd dat op sommige plekken in de begroting nog 

wel specifieke personeelskosten staan. De heer Engelaar geeft aan dat een aantal financieringspartners 

zoals NOC*NSF (topsportprogramma’s rolstoelrugby en boccia) en de Cruyff Foundation 

(talentprogramma’s rolstoelrugby, boccia en goalball), vereisen dat projectkosten inclusief 

personeelskosten specifiek worden vermeld in de begroting. Daarom staan deze kosten nog op die 

plekken in de begroting; alle andere personeelskosten staan onder algemene personeelskosten conform 

de eerdere wens van verenigingen. De heer van der Wal vraagt  om de personeelskosten waar mogelijk 

meer specifiek te maken, omdat het momenteel niet duidelijk is. De heer Vernooij geeft aan het verzoek 

mee te nemen in de update van de toelichting op de begroting. 

 

De heer Engelbert heeft vragen over de toelichting op begrotingspost 10C voor boccia, met betrekking 

tot breedtesport inclusief sportpromotie waarvoor een bedrag van € 18.483 is opgenomen. Hij vraagt 

om een specificatie van het bedrag. De heer Vernooij geeft aan hier meer duidelijkheid over de geven in 

de begroting. De heer Engelbert bedankt voor de verduidelijking en geeft aan dat dit helpt bij het maken 

van plannen om de sport te bevorderen en in gesprek te gaan met verenigingen. 

 

De heer van der Wal informeert naar de opbrengst van de wervingstool Kentaa. De heer Engelaar geeft 

aan dat het gebruik van Kentaa voortkomt uit de strategische doelen om alternatieve kanalen te 

verkennen om meer middelen te genereren. Kentaa is een online platform voor wervingsacties (ook  



 

 

grote doelen zoals KWF gebruiken Kentaa). Iedereen kan wervingsacties uitzetten, ook verenigingen. 

Eerder dit jaar zijn verenigingen uitgenodigd om gezamenlijk de mogelijkheden van Kentaa voor clubs te  

bespreken; er was echter beperkte respons. In het komende jaar zal de uitnodiging opnieuw verstuurd  

worden. Wat betreft de opbrengst voor GSN geeft de heer Engelaar aan dat het tot nu toe nog niet 

voldoende heeft opgebracht om de kosten te dekken. Een evaluatie van het gebruik van Kentaa is 

gepland aan het einde van de huidige abonnementsperiode, in het najaar van 2024. 

 

De heer Zwart benadrukt de relevantie van de relatie tussen de contributie(stijging) en het dalende 

ledenaantal. Hij doet de suggestie om standaard het aantal leden (waarmee wordt gerekend) op te 

nemen in de toelichting van de begroting, omdat een totaalbedrag aan contributie onvoldoende 

inzicht biedt. De heer Vernooij bevestigt dat dit overeenkomt met recent gemaakte afspraken en 

bedankt voor deze suggestie. 

 

De heer Vernooij licht het voorstel voor contributieverhoging toe. De kosten voor verenigingsactiviteiten  

zijn de afgelopen tien jaar gestegen, terwijl de contributie nauwelijks is verhoogd. Daarnaast wijst hij op 

de NOC*NSF-regelgeving, waarbij financiële middelen worden toegekend op basis van betalende leden. 

Het voorstel is om de contributie voor sportende leden te verhogen naar €12,50 en voor niet-sportende 

leden naar €5. 

 

Mevrouw J. van Teeffelen uit haar verbazing over de voorgestelde €5 voor niet-sportende leden. Ze wijst 

op de diverse manieren waarop verenigingen vrijwilligers werven en voelt zich als vereniging gestraft 

door het moeten betalen van deze bijdrage. Hoewel ze de contributieverhoging kan begrijpen, heeft zij 

bezwaar tegen de voorgestelde €5 voor niet-sportende leden. Mevrouw Spreij zegt het dilemma 

rondom vrijwilligers te erkennen, maar benadrukt dat vrijwilligers ook verzekerd zijn en diensten 

afnemen voor de bond, waarvoor kosten moeten worden gemaakt.  

 

De heer van der Wal vindt de voorgestelde contributieverhoging te kort door de bocht. Hij betwijfelt of 

de argumentatie hiervoor voldoende is besproken en vindt de vergelijking met het verleden niet geheel 

gerechtvaardigd. Hij wijst op het feit dat verenigingen vrijwilligers wellicht liever bij de gemeente gratis 

verzekeren wanneer ze contributie moeten betalen . Hij merkt op dat vrijwilligers bij andere 

sportbonden geen contributie betalen en suggereert heroverweging van het besluit om vrijwilligers 

vanaf 2025 te laten betalen. 

 

Mevrouw Spreij begrijpt de opmerkingen over de vrijwilligersbijdrage en geeft aan  dat hierover geen 

besluit zal worden genomen tijdens deze ALV. Ze benadrukt echter dat het besluit over de reguliere 

contributieverhoging noodzakelijk is om vaste lasten, waaronder gestegen kosten voor basisorganisatie, 

loonkosten, reguliere dienstverlening en huisvesting, te dekken. 

 

De heer Zwart informeert naar de meerwaarde van Gehandicaptensport Nederland voor verenigingen 

en leden, zodat de contributieverhoging goed kan worden toegelicht aan de achterban. Mevrouw Spreij 

geeft aan dat in een aanvullend memo verschillende voordelen zijn genoemd; zoals verzekering, 

goedkope(re) bestuurdersaansprakelijkheidsverzekering, korting op opleidingsproducten zoals e-

learnings, persoonlijke en juridische ondersteuning, aansluiting bij NOC*NSF, deelname aan competities 

en Special Olympics activiteiten. Hoewel deze ondersteuning per vereniging kan verschillen, willen we 

alle verenigingen ondersteunen met diverse diensten. Het in stand houden van Gehandicaptensport 

Nederland als ledenorganisatie brengt basiskosten zoals huisvesting en personeelskosten.  



 

 

 

 

De heer van der Wal geeft aan kritisch te kijken naar de eigen kosten. Mevrouw Spreij reageert dat er  

altijd kritisch wordt gekeken naar de eigen uitgaven. Hoewel dit misschien niet zo expliciet in cijfers 

zichtbaar is, is er een verschuiving gaande in de kosten. We constateren nu dat het echt niet meer 

afdoende is om de begroting in balans te houden. Deze contributieverhoging zien we als noodzakelijk en 

leggen dit vraagstuk terug bij de leden. 

 

Mevrouw Spreij vraagt of het voorstel voor contributieverhoging naar € 12,50 kan worden aangenomen. 

➢ Het voorstel voor contributieverhoging en daarmee de begroting wordt aangenomen, met een 

tegenstem van Stichting de Brug. 

 

De heer de Lange stemt in met het voorstel op voorwaarde dat een verdere toelichting op de begroting 

2024 wordt verstrekt. 

 

7. Bestuur 

 

De heer Vernooij vraagt de leden in te stemmen met de herbenoeming van mevrouw Spreij als 

voorzitter van het bestuur voor een tweede termijn van vier jaar. 

 

De heer van der Wal geeft aan hier volledig mee in te stemmen  en benadrukt dat mevrouw Spreij een 

zeer goede voorzitter is.  De heer de Lange sluit zich hierbij aan en uit zijn blijdschap over mevrouw 

Spreij haar bereidheid om aan te blijven als voorzitter en wenst haar veel succes in de komende jaren. 

De leden stemmen unaniem in met de herbenoeming van de voorzitter.  

 

Mevrouw Spreij bedankt de aanwezige leden voor het vertrouwen en is blij op deze manier haar 

bijdrage te kunnen blijven leveren aan de gehandicaptensport. 

 

8. Rondvraag      

 

De heer Nobel deelt een initiatief van de Gemeente Amsterdam om ouderen aan te moedigen tot 

sporten door de kosten van het lidmaatschap te vergoeden. De gemeente wil de financiële afhandeling 

via verenigingen laten verlopen.  

De heer van Tienoven wijst op het Sportfonds Jeugd en Cultuur, dat de contributie betaalt voor mensen 

die dit zelf niet kunnen. Hij suggereert om het begrip ‘beperking’, naast verstandelijke en lichamelijke 

beperkingen, uit te breiden naar sociaal, zodat ook ouderen en vluchtelingen hieronder vallen. Sociale 

beperking is een breder concept en past goed bij inclusie. Dit biedt tevens de mogelijkheid om hogere 

bedragen en subsidies te verkrijgen. De heer Kunder voegt toe dat de gemeente Nijmegen een 

soortgelijke regeling heeft, waarbij mensen met een laag inkomen €150 kunnen ontvangen voor korting 

op de contributie.  

Mevrouw Spreij dankt de heren voor hun inbreng met betrekking tot dit thema.  

 

9. Sluiting   

  

Mevrouw Spreij bedankt iedereen voor de betrokkenheid en discussie en wenst iedereen een fijne 

voortzetting van het weekend.  

 



 

 

 

 

 

Besluiten  

 

1. Notulen ALV 10 juni 2023 goedgekeurd 

2. Jaarplan 2024 goedgekeurd  

3. Jaarbegroting 2024 goedgekeurd – contributie per 2024 verhoogd naar € 12,50 

4. Herbenoeming voorzitter M. Spreij goedgekeurd 

 

Actiepunten  

 

Nr. Datum Actie Wie Wanneer 

1. 9 december 2023 Aanvulling toelichting jaarbegroting 2024 Bestuur Januari 2024 

2.  9 december 2023 Notitie  verdieping breedtesportdoelstellingen in 

Jaarplan 2024 

Bestuur Januari 2024 

3. 9 december 2022 Toegankelijkheid nieuwe ledenadministratie  Bureau 2024 

4. 9 december 2023 Tussentijdse presentatie van evaluatie 

doelstellingen lopend jaar 

Bureau Juni 2024 

 

 

 


